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VERSLAG VERGADERING GECOMBINEERDE RAADSCOMMISSIES 

 

BEGROTING 2013 PROGRAMMA 1: WERK EN INKOMEN 

 

Datum: 7 november 2012 

Plaats: Oude raadzaal 

Tijd:  10.00 – 10.30 uur 

 

Aanwezig: dhr. P.S. de Rook (voorzitter), mw. M. Dekker (PvdA), dhr. J.P. Loopstra (PvdA) 

dhr. J. Sipma (VVD), mw. A. Postma (GroenLinks), mw. A.M.J. Riemersma (Stadspartij), 

dhr. J.P. Dijk (SP), dhr. B. Benjamins (D66), mw. S. Schipper (CDA), dhr. M. Verhoef 

(ChristenUnie), dhr. M. van den Anker (Student & Stad), mw. R.M. Grijpstra (PvdD) 

Wethouder: dhr. D. Istha 

Namens de griffie: dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier) 

Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland) 

 

Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. De programma’s uit de 

conceptbegroting 2013 met een aantal achterliggende stukken zullen besproken worden. 

 

De voorzitter: 

 Mw. Schipper vervangt mw. Kuik. 

Dhr. Loopstra (PvdA): 

 Voor zelfredders, klanten van SOZAWE die zichzelf kunnen redden om een baan te 

verwerven, wordt e-dienstverlening ingezet. Hoe staat het met de invoering van deze 

dienstverlening; worden hierbij externe partijen rechtstreeks ingezet om de dienstverlening te 

optimaliseren? Denk aan bepaalde uitzendbureaus. 

 Het doel is 18% van de 5500 klanten die geen arbeidsvermogen hebben in 2013 in beweging 

te krijgen. De realisatie van dit doel is afhankelijk van de invoering van het nieuwe 

dienstverleningsconcept. Wat houdt dit concept in en waarom wordt de invoering eventueel 

vertraagd? 

 Uitstroombanen zijn belangrijk: SOZAWE wil in 2013 vierhonderd van zulke banen 

realiseren. Hoe staat het met de voorbereiding hiervan en wie zijn de beoogde werkgevers? 

 Bezuiniging 2013 op klantmanagement: kan de dienst nog effectief opereren m.b.t. het 

bemiddelen van klanten naar werk? 

 Hoe staat het met de voorbereiding van de uitvoering van het nieuwe armoedebeleid dat in 

2013 wordt ingevoerd? 

 SOZAWE wil de werkgevers in de toekomst vanuit één loket bedienen, het 

werkgeversservicepunt. Dit moet zo snel mogelijk gebeuren. Wat zijn de knelpunten? 

 De fractie is blij dat klanten met een grote afstand tot de arbeidsmarkt en die minder dan 

zestien uur kunnen werken, vrijwilligerswerk wordt aangeboden. In hoeverre heeft dit 

vrijwilligerswerk een verplichtend karakter? 

Mw. Riemersma (Stadspartij): 

 Kan zich grotendeels aansluiten bij de PvdA. 

 De rol van de klantmanagers is cruciaal. Zij bedienen zich van 4 soorten dienstverlening. 

Hierdoor bedienen zij slechts 3500 van de 10.000 ingeschreven werkzoekenden. Een grote rol 

bij het helpen van kansarmen krijgen de maatschappelijke organisaties. Zijn hier al afspraken 

over gemaakt? 

 In hoeverre worden vrijwilligers verplicht vrijwilligerswerk te doen? Spreker ziet graag dat de 

maatregel om de vrijwilligersvergoeding voor mensen in de bijstand per 1 januari 2013 af te 

schaffen, wordt ingetrokken. 

 De afspraak over de 430 mensen in de sociale werkvoorziening die bij de gemeente gaan 

werken: zij worden ingedeeld bij het SSC en bij Stadstoezicht. Hoeveel mensen komen bij elk 
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onderdeel? Afgelopen zomer bleken er bij Stadstoezicht te weinig mensen te werken, terwijl 

de kandidaten voor dat werk wel beschikbaar waren. 

 Spreker vraagt een nadere toelichting op het armoedebeleid van dit college. 

Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

 Onderdeel werk en activering: eens met de vragen van de PvdA. 

 De fractie is tevreden met de stevige inzet op jeugdwerkloosheid. 

 Schuldhulpverlening: het aantal aanvragen stijgt. Dat zet druk op de middelen die gelijk 

blijven. Wat zijn de verwachtingen voor 2013? Heeft dit gevolgen voor de wachttijden om 

aanvragen af te handelen? 

 Bezuiniging Stadjerspas: spreker heeft zijn bedenkingen. Vorig jaar is gesproken over de 

digitale pas als een van de varianten. De structurele en incidentele kosten en het aantal 

benodigde mensen zouden stijgen bij de invoering ervan. Waarom dan toch nu invoeren? 

Graag uitleg. 

Dhr. Benjamins (D66): 

 Is blij dat de doelen 2013 voor werk en activering zullen worden gehaald. 

 Is het eens met de vraag van de PvdA over de status van e-dienstverlening. 

 Herstel arbeidsmarkt in 2013: komt de verwachting van het college overeen met de 

groeiverwachting van 1,5% in het regeerakkoord? 

 Vraaggerichte werkgeversbenadering en het werkgeversservicepunt: beide koppelen biedt een 

unieke kans. Kan dit naast jeugd en jongeren ook bij re-integratie, omscholing en 

trajectbegeleiding naar werk worden toegepast? 

 De fractie is bezorgd over de koppeling van re-integratiebudgetten aan die voor 

schuldhulpverlening, zie het stijgende aantal aanvragen. 

 De problemen bij SOZAWE nemen toe, zie de werkdruk en de toenemende instroom. 

Blijkbaar kunnen de efficiency- en schaalvoordelen bij het UWV maar ook bij SOZAWE en 

iederz in 2013 niet worden bereikt. Welke concrete acties onderneemt het college hierop en 

wanneer kan de beoogde efficiencywinst wel worden ingeboekt? 

Dhr. Van den Anker (Student&Stad): 

 Is tevreden over het regionaal actieplan Jeugdwerkloosheid; het is goed uitgewerkt. 

 Frictiekosten SOZAWE vanwege reorganisatie 2011: hoe kan het dat deze kosten zes keer zo 

hoog worden, het is een bedrag van 1,2 miljoen euro. Is hiermee het einde in zicht of kunnen 

we bij de begroting 2014 opnieuw een verhoging verwachten? 

Dhr. Dijk (SP): 

 Is het eens met de vragen van de PvdA over o.a. de klantmanagers en het vrijwilligerswerk en 

deelt de zorg van de CU over de schuldhulpverlening. 

 Neemt aan dat de volgende zin op blz. 34 wordt geschrapt: ”Bij gelijkblijvende middelen is 

versobering van het bestaande armoede- en minimabeleid onvermijdelijk. Dit betekent dat we 

bijvoorbeeld genoodzaakt zijn de witgoedregeling af te schaffen, de langdurigheidtoeslag te 

versoberen en de uitgaven voor de bijzondere bijstand te verlagen.” Graag reactie of deze zin 

eruit gaat. 

 Iederz en detachering: de OR vindt het detacheren van vierhonderd sw’ers bij externe 

werkgevers onrealistisch. Wat vindt het college? 

 Wat vindt het college van de maatregel in het regeerakkoord om een gezinstoets in te voeren 

bij het verkrijgen van een bijstandsuitkering? 

Mw. Schipper (CDA): 

 Is het eens met de vraag van de PvdA over e-dienstverlening. 

 Eens met Student&Stad met de opmerking over aanpak jeugdwerkloosheid, toch blijft er zorg 

dat er te weinig entreeopleidingen zijn. Goed dat er daarvoor een gerichte aanpak is. 

 Het creëren van banen: de gemeente richt zich op de sectoren zorg, techniek en commerciële 

dienstverlening. Levert dit voldoende banen op, ook voor de verschillende opleidingsniveaus? 

 Het aantal WWB-uitkeringen blijft stabiel aldus de tekst in de begroting, maar een stijging met 

9% vindt spreker niet stabiel. 

Dhr. Sipma (VVD): 
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 De gemeente is op de goede weg met het actief benaderen van werkgevers. 

 Binnen sommige sectoren bestaat grote vraag naar arbeid, bijvoorbeeld in de techniek. 

 Goed dat er een aanpak voor de jeugdwerkloosheid is, spreker betwijfelt of de gemeente de 

doelen bereikt. 

 De hoogopgeleiden zijn de toekomst voor de stad; het servicepunt kan er de nodige aandacht 

aan geven. 

Mw. Postma (GroenLinks): 

 Gezien de omstandigheden is dit eigenlijk best een aardige begroting. 

 Armoedebeleid: klopt het dat alle inkomensondersteunende maatregelen in 2013 in stand 

blijven en gedekt zijn? Wanneer komt de nieuwe armoedenota naar de raad? 

 Kansen bieden: ondanks de moeilijke omstandigheden moeten zo veel mogelijk mensen zo 

veel mogelijk kansen worden geboden. 

 Jeugdwerkloosheid: goed dat er stevig op wordt ingezet. 

 Stadjerspas: eens met de opmerking van de CU; spreker wacht de nota Armoedebeleid af. 

 Schuldhulpverlening: eens met de CU; hoe kan dit op peil worden gehouden? 

 Afhandelingtermijn: spreker hoopt dat het snel verbetert. 

Mw. Grijpstra (PvdD): 

 Eens met de opmerkingen over de vermindering van het aantal klantmanagers en eens met de 

vraag van de CU over schuldhulpverlening. 

 Is een verdubbeling van het beoogde aantal klanten dat zelfstandig op de arbeidsmarkt 

beweegt wel haalbaar? 

 E-dienstverlening: prima dat dit gebeurt, een kennismaking vooraf voor de doelgroepen is 

gewenst. 

 Er bestaat zorg of de gemeente niet te onpersoonlijk wordt, gezien de bezuinigingen. 

 Prima dat mensen met een arbeidsgeschiktheid minder dan zestien uur vrijwillige taken gaan 

verrichten. Over welke taken gaat het? 

 Goed dat wordt ingezet op het behalen van 100% van de termijn van acht weken bij het 

verstrekken van uitkeringen. Hopelijk wordt dit doel in 2013 wel gehaald. 

Wethouder Istha: 

 Is vandaag begonnen aan zijn vierde werkdag en kan nog niet alle vragen beantwoorden. De 

wethouder gaat in op enkele hoofdlijnen, de vragen worden alle schriftelijk beantwoord voor 

de plenaire vergadering van volgende week. 

 De rol van werkgevers is belangrijk: de wethouder is groot voorstander van een actieve rol van 

de gemeente daarin, zonder de werkgevers lukt het niet. De komende tijd stuurt de wethouder 

een uitwerking van zijn ideeën naar de raad. 

 Het armoedebeleid: dit beleid zal niet veranderen, het is een van de belangrijkste onderdelen 

van de portefeuille. De wethouder zet de aanpak voort van de vorige wethouder en zal dit 

aanscherpen. Er komt meer geld van het Rijk en er zijn meer mensen met problemen. 

 De Stadjerspas en het vrijwilligerswerk: de wethouder vindt dit belangrijke onderwerpen en 

gaat de dossiers en de voorstellen nader bestuderen en zal tijdens de plenaire zitting zijn 

standpunt weergeven. Ook zal dan worden ingegaan op het voorstel de vrijwilligersbijdrage af 

te schaffen. 

De voorzitter: 

  Stelt vast dat de commissie ermee instemt dat de wethouder alle overige vragen schriftelijk 

beantwoordt voor de raadsvergadering van 14 november 2012. 

 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 10.30 uur. 


